
 

 

 
434 37 Most, Budovatelů 2532 

 

 

U S N E S E N Í 
 ze 117. řádného jednání 

Předsednictva 

Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, z. s. 
 

dne 23. 11. 2023 od 13:00 hodin v prostorách Magistrátu města Mostu 
 

 
PROGRAM:  
 

Zahájení a úvodní slovo 
Gabriela Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

1. Kontrola plnění usnesení Předsednictva 
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 

 

2. Informace o hospodaření 
- vývoj hospodaření leden až říjen 2023 
- návrh rozpočtu pro rok 2024 
předkládá M. Fraško, předseda Finanční komise HSR-ÚK 

 

3. Informace o realizaci projektu H2CE 
předkládá M. Lyer, analytik HSR-ÚK 

 

4. Priority HSR-ÚK 
- hodnocení naplňování v roce 2023 

- návrh priorit pro rok 2024 
- zpráva o činnosti za rok 2023 
předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
5. Aktuální vývoj v procesu transformace 

I. Dvořáková, radní, Ústecký kraj; G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
6. Informace ze zrealizovaných akcí a platforem HSR-ÚK 

Předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK; K. Tichý, manažer projektů HSR-ÚK 
 

7. Informace členských organizací / Informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem 
předkládají zástupci členských organizací 
 

8. Různé 
  

Závěr (předpoklad 15:00) 
 



 

 

ZAHÁJENÍ 
Jednání zahájila předsedkyně HSR-ÚK G. Nekolová a přivítala všechny účastníky, členy Předsednictva i stálé hosty. 
Sdělila, že v rámci programu vystoupí paní radní Ústeckého kraje I. Dvořáková, která se z důvodu nemoci připojí na jednání 
on-line. Konstatovala, že na jednání je přítomno 13 členů Předsednictva a 8 delegátů na základě plných mocí, zastoupeny 
jsou všechny tripartitní složky a Předsednictvo je usnášeníschopné.  
Nikdo z účastníků nevznesl žádnou připomínku k navrženému programu, ten byl tedy schválen v předloženém znění.  
G. Nekolová na závěr svého vstupu poděkovala Statutárnímu městu Most za poskytnutí prostor pro realizaci nejen 
117. Předsednictva HSR-ÚK, ale i pro jednání k dopravním prioritám s Ministerstvem dopravy, Ředitelstvím silnic a dálnic, 
Ústeckým krajem a Správou železnic, které proběhlo v dopoledních hodinách.  
 

 

K BODU 1: Kontrola plnění usnesení 
 

E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK, informovala účastníky o plnění jednotlivých usnesení Předsednictva. Více viz Příloha č. 
1 - Kontrola plnění usnesení. Doplnila taktéž, že úkolem bez usnesení bylo zajištění možnosti připomínkování Strategie 
cestovního ruchu Ústeckého kraje, což bylo realizováno. Dne 21. 11. 2023 byla členům HSR-ÚK rozeslána finální podoba 
této strategie se zapracovanými připomínkami, která bude předložena Radě a následně Zastupitelstvu Ústeckého kraje. 
Dalším úkolem bez usnesení bylo navázání komunikace s kanceláří pana prezidenta a zjištění postupu zřízení samostatné 
entity, jež se bude věnovat strukturálně postiženým regionům, jak bylo přislíbeno na jednání pana prezidenta s HSR-ÚK 
dne 23. 2. 2023. G. Nekolová uvedla, že z prezidentské kanceláře prozatím nezískala zpětnou vazbu, což může být 
zapříčiněno nedávnými personálními změnami v kabinetu pana prezidenta. Strana o řešení ze strany HSR-ÚK trvá.  
 
 

Usnesení: 19/P/23 Kontrola plnění usnesení 
Předsednictvo HSR-ÚK  
 

I. bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání HSR-ÚK 

Hlasování:    21 pro    0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       
 

 
K BODU 2: Informace o hospodaření 
G. Nekolová na úvod tohoto bodu informovala, že všechny předložené související materiály byly schváleny Finanční komisí 
dne 8. 11. 2023 a doporučeny k projednání a schválení Předsednictvem. Dále sdělila, že hospodaření v běžné i doprovodné 
činnosti za celý rok 2023 bude schváleno na únorovém jednání Sněmu HSR-ÚK. 
E. Kovaříková okomentovala hospodaření v běžné i doprovodné činnosti ke dni 31. 10. 2023. V rámci běžné činnosti 
vysvětlila překročení čerpání u položek Ekonomické služby, Nájemné, Mzdové výdaje a Opravy a údržba. V rámci 
doprovodné činnosti upřesnila, že jsou zde zahrnuty aktivity nad rámec běžné činnosti, např. realizace fór a konferencí, 
smlouvy o reklamě a projektová činnost. V tomto roce taktéž mezinárodní projekt H2CE, kvůli jehož realizaci byla vyjednána 
zápůjčka od HSRM. G. Nekolová představila návrh rozpočtu HSR-ÚK na rok 2024 v běžné činnosti, který je sestaven 
s rovnovážnou bilancí. Pro příští rok, vzhledem k realizaci projektu H2CE a na základě předběžných informací o 
plánovaných doprovodných aktivitách, je nově vytvořen návrh rozpočtu doprovodné činnosti pro rok 2024.  
 
Usnesení 20/P/23: Informace o hospodaření 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí aktuální stav hospodaření za období leden až říjen 2023, viz Příloha č. 2 - HSR-
ÚK_čerpání_rozpočtu_ke_dni_2023_10_31 

II. schvaluje návrh rozpočtu na rok 2024, viz Příloha č. 3 -  HSR-ÚK_návrh_rozpočtu_na_rok_2024 

 
Hlasování:    21 pro    0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 

K BODU 3: Informace o realizaci projektu H2CE 
M. Lyer, analytik HSR-ÚK, stručně shrnul aktuální informace k mezinárodnímu projektu H2CE. Doba realizace je 36 měsíců, 
od 04/2023 do 03/2026. HSR-ÚK je partnerem projektu a má ve své gesci pracovní baliček č. 3 – Rozvoj středoevropské 
vodíkové sítě a platformy pro spolupráci. Zde je úkolem HSR-ÚK koordinace a rozvoj vodíkové sítě H2CE na regionální a 
nadnárodní úrovni, mapování vodíkových stakeholderů a formální vytvoření mezinárodní vodíkové platformy H2CE, včetně 
její implementace, testování a tvorby obsahu. Mezi aktivity, které byly v roce 2023 splněny, patří například zmapování 
jednotlivých vodíkových stakeholderů, kterých je ze všech partnerských regionů evidováno 161. Dále byla založena 



 

 

vodíková síť, což je deklarováno 41 podpisy v Letter of Intent (projevu zájmu o zapojení do projektu). V současné době jsou 
realizovány činnosti ke Koncepční poznámce, která mj. zahrnuje technické aspekty tvorby on-line platformy. Koncepční 
poznámka by měla být dle plánu projektu hotova do 31. března 2024. HSR-ÚK odevzdala první monitorovací zprávu, jež 
byla schválena bez připomínek. Prostředky za první monitorovací zprávu bychom měli obdržet na rozhraní cca března a 
dubna roku 2024. 
 
   
Usnesení 21/P/23: Informace o realizaci projektu H2CE 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci o realizaci projektu H2CE 

 
Hlasování:   21  pro      0  proti      0  zdržel se  
Usnesení    schváleno   neschváleno      

 

 
K BODU 4: Priority HSR-ÚK 
G. Nekolová uvedla, že návrh naplňování priorit HSR-ÚK za rok 2023, více viz Příloha č. 4 - Naplňování_priorit_HSR-
ÚK_v_roce_2023 i návrh priorit na rok 2024, viz Příloha č. 5 - Priority_HSR-ÚK_na_rok_2023 byly zaslány všem členům 
HSR-ÚK elektronicky. V současné chvíli je zpracovávána Zpráva o činnosti za rok 2023, která bude členům Předsednictva 
zaslána na začátku ledna 2024. Vysvětlila, že všichni členové budou mít do 31. 1. 2024 prostor pro projednání těchto 
materiálů ve svých organizacích a zaslání připomínek. Následně budou podněty zapracovány a dokumenty schváleny na 
jednání Sněmu HSR-ÚK. Doplnila, že priority jsou rozděleny na průřezové a tematické, červeně vyznačeny jsou ty, které 
jsou pro nadcházející rok stěžejní.  
M. Andrt vznesl téma týkající se Hospodářsky a sociálně ohrožených území (HSOÚ), což je označení „slabých" území, 
které terminologicky vychází ze Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+. V Ústeckém kraji odpovídá parametrům HSOÚ 
celý region vyjma Litoměřicka. Je důležité toto sledovat a být např. připomínkovým/oponentním místem pro dokumenty, ve 
kterých se s tímto pojmem pracuje přednostně před pojmem „strukturálně postižený region“ (SPR). G. Nekolová sdělila, že 
upřednostňování HSOÚ před SPR ze strany MMR a dalších orgánů, nemusí být pro Ústecký kraj právě vhodným, neboť by 
se mohlo do budoucna stát, že bude jaksi upozaděn statut strukturálně postiženého regionu, jenž zahrnuje celý Ústecký 
kraj, a díky němuž můžeme i ve spolupráci s Moravskoslezským a Karlovarským krajem vyjednávat specifický přístup a 
podporu dle schválené Strategie RE:START. A. Pilná, oddělení RE:START MMR, názor podpořila a konstatovala, že ve 
stejném duchu argumentují v rámci MMR. G. Nekolová za toto poděkovala a uvedla, že problematiku HSOÚ vnímá a její 
sledování bude zaneseno do Priorit HSR-ÚK na rok 2024. 
 
Usnesení 22/P/23: Priority HSR-ÚK 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí prezentované pracovní verze dokumentů – Naplňování priorit za rok 2023 a Návrh priorit pro 

rok 2024 

II. bere na vědomí přípravu Zprávy o činnosti za rok 2023 

III. ukládá jednotlivým členům HSR-ÚK projednání těchto dokumentů v jejich orgánech a zaslání připomínek 

v termínu do 31. 1. 2024 

Hlasování:    21 pro      0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

             
 

K BODU 5: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
I. Dvořáková, radní ÚK, představila aktuální informace k procesu transformace regionu z úrovně Ústeckého kraje, více viz 
Příloha č. 6. Nad rámec své prezentace uvedla, že je diskutováno o dalších finančních nástrojích zaměřených např. na 
mikropůjčky či půjčky studentům.  
G. Nekolová dále informovala o akcích, které souvisí s transformací regionu a buď již proběhly či realizovány budou: 
- 17. 10. 2023 – jednání Regionální stálé konference+, více informací zde: https://rskuk.cz/42-zasedani-rsk-uk; 
- 16. 11. 2023 – 6. Monitorovací výbor OP ST, projednávání čerpání, návrhy tematických výzev, jednotlivé aspekty výzev, 
atd.; 
- 22. 11. 2023 – jednání Paktu zaměstnanosti Ústeckého kraje,  
- 04. 12. 2023 – další jednání Regionální stálé konference+; 
- 07. 12. 2023 – jednání k představení aktualizace Strategického rámce Strategie RE:START; 

https://rskuk.cz/42-zasedani-rsk-uk


 

 

- 13. 12. 2023 – 7. Monitorovací výbor OP ST. 
G. Nekolová se dotázala přítomné A. Pilné, regionální konzultantky pro ÚK Strategie RE:START, zdali již vznikla avizovaná 
pracovní skupina, jež má nahradit Pracovní skupinu 3 Uhelné komise ČR pro ekonomické a sociální dopady a v níž by měla 
být HSR-ÚK členem. A. Pilná odpověděla, že zatím nebyl potvrzen statut této platformy, nicméně její vznik je v současné 
době v jednání. I. Dvořáková k tomuto doplnila, že se stala členkou Pracovní skupiny Koheze 28+ při MMR a je zde členkou 
za všechny 3 uhelné/strukturálně znevýhodněné regiony. Na základě dohody všech 3 regionů bude apelovat na zachování 
Strategie RE:START, neboť je důležitým prvkem pro zachování statutu těchto krajů jako strukturálně znevýhodněných 
regionů, a tedy pro vyjednávání specifického přístupu a podpory k našim regionům. G. Nekolová potvrdila, že HSR-ÚK je 
v této věci stejného názoru a je připravena argumentačně tuto aktivitu podpořit. Následně uvedla, že v současné době je 
vyhlášeno výběrové řízení na vedoucí/ho Oddělení RE:START na MMR. 
 
Usnesení 23/P/23: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci I. Dvořákové, radní ÚK, a G. Nekolové, předsedkyně HSR-ÚK, o aktuálním vývoji 
v procesu transformace regionu 

 
Hlasování:    21 pro      0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
K BODU 6: Informace ze zrealizovaných akcí a platforem HSR-ÚK 
G. Nekolová shrnula účastníkům jednání informace o zrealizovaných akcích HSR-ÚK z úrovně organizátora nebo 
spoluorganizátora: 
- 17. 10. 2023 – 17. Vodíková platforma Ústeckého kraje, více viz Příloha č. 7 – Zápis ze 17. Vodíkové platformy ÚK; 
- 26. 10. 2023 – Slavnostní vyhlášení výsledků Ceny hejtmana za společenskou odpovědnost, více viz tisková zpráva: 
http://www.hsr-uk.cz/oceneni-v-ramci-ceny-hejtmana-za-spolecenskou-odpovednost-jsou-predana/;  
- 07. 11. 2023 – spolupráce na přípravě výjezdu amerického velvyslance Bijana Sabeta do Ústeckého kraje, pan velvyslanec 
se zajímal o témata spjatá s transformací, novými příležitostmi v regionu, setkal se s hejtmanem Janem Schillerem a 
primátory Mostu a Ústí nad Labem i zástupci firem, diskutoval také se studenty UJEP; 
- 09. 11. 2023 – 7. Podnikatelské fórum Ústeckého kraje, více zde: https://forumusteckykraj.cz/podnikatelske/; 
Uvedla, že na začátku roku 2024 proběhne Vodíková platforma Ústeckého kraje a Platforma „Voda v ÚK“. Na závěr tohoto 
bodu dodala, že věří, že všechny tyto akce mají či budou mít pozitivní efekty pro Ústecký region. 
 
 
Usnesení 24/P/23: Informace ze zrealizovaných akcí a platforem HSR-ÚK 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informace ze zrealizovaných akcí a platforem HSR-ÚK 
 
Hlasování:    18  pro      0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
K BODU 7: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem 
V tomto bodě nebyla vznesena žádná informace.                                           
 

K BODU 8: Různé                                                                      
D. Kadečka, výkonný sekretář RHSD ČR, informoval o aktuálních tématech, která jsou řešena na úrovni plenární schůze, 
a to: ceny energií, zdravotnictví a školství. Bohužel musel připustit, že sociální partneři poukazují na to, že ne zcela funguje 
komunikace ze strany vlády ČR směrem k národní tripartitě a dochází tak k nerespektování výstupů sociálního dialogu.  
V návaznosti na informace od D. Kadečky byla otevřena problematika Výstražné jednodenní stávky a společných 
protestních odborových akcí plánovaných na 27. 11. 2023. G. Nekolová vyzvala k diskuzi o postoji krajské tripartity k této 
problematice. V. Vozka uvedl, že je velmi nešťastné, pokud vláda nerespektuje výsledky sociálního dialogu. Jelikož pokud 
dojde až k aktu stávky, je již velmi pozdě pro řešení. Zdůraznil, že jako krajská tripartita nestraníme žádné straně, ale 
podporujeme stejnou měrou jak zaměstnance, tak zaměstnavatele, a to s cílem ekonomického růstu. J. Rýdl konstatoval, 
že SP ČR podporuje smysl protestu, ne však jeho způsob (zastavení provozů), nicméně plně stojí za zaměstnanci. 
H. Aulická Jírovcová zmínila historii vzniku tohoto problému. Na základě diskuse členů HSR-ÚK bylo přijato usnesení k dané 
problematice. 

http://www.hsr-uk.cz/oceneni-v-ramci-ceny-hejtmana-za-spolecenskou-odpovednost-jsou-predana/
https://forumusteckykraj.cz/podnikatelske/


 

 

 
Usnesení 25/P/23: Apel na vládu ČR k respektování sociálního dialogu 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informace D. Kadečky, výkonného sekretáře RHSD ČR, z jednání Rady hospodářské a 
sociální dohody ČR 

II. vyzývá vládu ČR k respektování výsledků jednání Rady hospodářské a sociální dohody ČR a  
III. apeluje na vládu ČR, aby v rámci intenzivního sociálního dialogu řešila zachování odpovídající úrovně školství 

a zdravotnictví ČR, jakož i zhoršující se hospodářskou situaci ČR a nezbytné zachování 
konkurenceschopnosti ČR 

       
Hlasování:    17  pro      0 proti      1 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
Další téma v bodě Různé otevřel J. Aster. Jednalo se o potřebu systémového řešení nakládání s odpady v oblasti 
samospráv. L. Mejstříková uvedla, že byl v současné době aktualizován Plán odpadového hospodářství Ústeckého kraje, 
který bude platit do konce roku 2026. Následně bude existovat dokument, jenž již nebude závazný, ale bude mít podobu 
obecného charakteru. M. Andrt poděkoval za tuto informaci. L. Mejstříková přislíbila, že v příštím týdnu na jednání Asociace 
krajů zjistí více podrobností, jak je tato problematika řešena v jiných regionech.  
 
 

Závěr 
G. Nekolová všem poděkovala za účast, konstruktivní diskusi a spolupráci. Vzhledem k faktu, že do konce roku 2023 již 
není plánováno žádné pravidelné jednání HSR-ÚK, popřála všem krásné vánoční svátky a hezký zbytek roku 2023. 
Následně ukončila jednání.  
 
 
Zapsala: Edita Kovaříková, 23. 11. 2023 v Mostě 
Ověřila: Mgr. Gabriela Nekolová, 23. 11. 2023 v Mostě 
 
 
 


